
STYRELSESMØDE, torsdag, d. 15. juni 2023 kl. 17.00  

Vært: Hans Henrik, 30253933 

Adresse: FDF Kreds 1, Bornholms Alle, 9900 Fr.havn  

Referat af mødet 

1. Godkendelse af dagsorden -  

 

2. Kort præsentationsrunde – Alif – amatørscene, rollespil, middelaldergruppe, veteranarbejde. etc. 

Løse foreninger. Lang tids erfaring med FUF (ca. 7 år)  

 

Hans Henrik – FDF. Formand.  

Anja – leder af Frelsens Hærs børneklubber 

Inger – ny. Frederikshavn Svømmeklub 

Viviann – leder Ungdomsskolen. Special Olympics Håndbold.  

Birgitte – Sæby Floorball. 

Anders – FDF.  

 

3. Foreningsundersøgelse v/Søren – fritidskonsulent. Større arrangementer og events. Udfordringer 

med medlemmer og bestyrelser. Opstart af nye foreninger. Kontaktflader til kommunen.  

Er en del af kommunens ”En indgang”. Et hold på 5 med forskellige områder.  

 Resultater af rapporten – kan vi gøre noget, der rammer i vores medlemsforeninger? 

Hvorfor et spørgeskema? For at kunne kategorisere, finde fællestræk og legekammerater. 

63 foreninger har svaret på alt. 42 har svaret på dele. 59 idrætsforeninger, 31 

interesseforeninger.  

Fire hovedtemaer: Medlemsudvikling – medgang/modgang, hvordan og hvorfor? At en 

forening stagnerer nogle gange bevidst pga. antal frivillige eller begrænsede faciliteter. 

Frivillige. kernefrivillige (bestyrelser). Faste frivillige (daglige ledere, tovholdere, trænere) 

Loyale frivillige (vagter)  Ad hoc frivillige (forældre til kørsel, kagebagning osv.)  

Digitalisering i foreningerne: Administrativ, socialmedia/synlighed (Facebook, Instagram, 

TikTok, Linkedin – hjemmesiden er stationær og til hårde, kolde facts), Kommunikation med 

medlemmer/frivillige osv. Håndtere arrangementer.  

Aktiviteter i foreningerne – er vi tidssvarende. Kræver det justering? Spørges der om nye 

aktiviteter og tiltag? Har foreningen ideer til nye aktivitets tiltag? 

Foreningsudvikling. Mange vil gerne have hjælp til udvikling – enten internt i forbund eller 

eksternt fra fritidskonsulent etc.  

Børn er, hvor de gode ledere er ���� 

 Kommunens fokuspunkter – er udfordringerne påvirket af geografi i en langstrakt 

kommune? Ja! F.eks. med skøjtehaller/isflager. Der er meget kørsel pga. 122 km. kystlinje.  

Hvor opstår der nye fællesskaber som f.eks. e-sport? Bibliotek, Kappelborg (Skagen) osv. 

En hjælpende hånd til nystartede foreninger, konsulentbistand hos Søren eller Tanja, 

vedtægtsgodkendelse.  

Gratis bruger på fundraising.dk 



 

 FUF’s rolle: Kan vi gøre noget? FUF, kommunen, IS – samarbejdet fungerer godt. Vi slår et 

slag for netværket.  

 Fælles aktiviteter/arrangementer 

 

4. Bordet rundt  

 Status i egne foreninger, deltagelse i møder siden sidst mm.  

 Den mentale sundhed: Kamma deltog i en gruppe. Møderne kan ligge på forkerte 

tidspunkter i forhold til foreningerne.  

Anja var til National Integrationsråd i Odense – en spændende oplevelse 

FDF klar til sommerlejr 

Alif har set på fotos til hjemmesiden, men mangler af bestyrelsesmedlemmerne 

Inger siger, der er gang i Svømmeklubben, men til bestyrelsen er der ikke mange, der 

melder sig. Tidtagerkursus kan være en udfordring at få fyldt op, for de er nødvendige, men 

forældrene tøver med at være med.  

Ungdomsudvalg i Sæby Floorball. Definerede selv deres opgaver, ville gøre mere på sociale 

medier.  

 

5. Arbejdsplan, mødedatoer mm. Næste møde holdes hos Per, Sæby.  

Inger ind på arbejdsplanen – de uniformerede korps. Unge-fokus.  

 

6. KFU og FOU (findes på https://www.frederikshavn.dk/politik/dagsordener-og-referater/) 

 Referat KFU 20.04.2023 og 11.05.2023 

FOU: Der skal spares 1,8 million – der rammes primært aftenskoler, frivilligfesten ændres 

(ærgerligt at børnene ikke fejres fremover) nye tilskudsregler for nye foreninger, 

nedlæggelse af stadion, harmonisering af tilskud, besparelser i selvejende institutioner, 

gebyr ved overnatninger på skoler (max. 75 kr.) ”Velfærdsalliancen” blandt 

fodboldklubberne (64.000 kr.) Tilskudsordningen for foreninger rammes hårdt af 

besparelser de næste fire år – 720.000 kr (2024-25) 560.000 kr. (2026) og 880.000 kr. 

(2027)  

 

Et krav om pengene i ”Forbundne Kar” bruges som lovet. Et evt. overskud forhøjer 

udbetaling. Kunne KFOU holdes op på de løfter, der er givet i forbindelse med ”Forbundne 

Kar”.  

 

Dennis Kristian Larsen fra Arena Nord inviteres til et FUF-møde.  

 

7. Visionsplan, næste step – næste møde. Kan vi bruge fritidskonsulentens input for i dag?  

 

8. Liste på Medlemsforeningerne mm. – Henrik og Anders er på opgaven. Kan vi få en liste af Tanja?  

Tilskudslisten vil vise foreninger med børn mellem 0 og 18 år, og det er dem, vi er interesserede i.  

 

9. Nyhedsbrev: Kommunens sparerunde. Argumenterne fra Høringssvaret til FOU. Forbundne Kar. En 

undren over at noget, der er vedtaget, allerede nu kuldsejler/droppes/ændres. Kultur og 

foreningsliv rammes hårdt.  



 

Sparekatalog/høring 

Forbundne kar, citat fra P. Laigaard, fokus på unges problemer, derfor er fritidsområdet vigtigt. 

Ekstra midler i anlægspuljen, ansøgningsfrist 

frivillig Fredag 29. september 2023 

Datoer for forvaltningens besøg i lokalområdet 

Sund hverdag for alle – Birgitte kontakter ansvarshavende om fremadrettet proces og 

implementering og foreningernes bidrag til dette. 

 

10. evt. Dialogmøde Frivilligcenter d. 22. juni vedrørende: Sammen om frivilligt socialt arbejde. 

Næste møde: Frivillig Fredag i september 

Gode ideer modtages gerne. FUF er interesseret. Anders melder retur til Henrik.  

Invitation til Humlebiens indvielse søndag 20. august kl. 12-16. Det er Frelsens Hærs børneklubber, der 

inviterer.  (send bilag med) 

Arbejdstøj hos Kalhøj i Sæby – max. 1000 kr. pr. person. Inger, Alif, Kamma og Per aftaler selv hvornår.  

 


